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Socialforvaltningen har orienteret Kgs. Enghave 

Lokaludvalg om, at forvaltningen allerede i løbet 

af maj måned 2024 går i gang med forberedelserne 

til at etablere et botilbud på Ellebjergvej 39. 

Botilbuddet skalrumme 35 beboere med psykisk 

sygdom og et langvarigt og varigt stofmisbrug. 

 

Orienteringen fandt sted på vores fagudvalg, 

Socialudvalgets, møde den 8. april 2024. 

 

Lokaludvalget blev for ca. 1½ år siden orienteret 

af Socialforvaltningen om, at der var planer om at 

indrette et botilbud til psykisk syge på 

Ellebjergvej 39. Det var lokaludvalget 

imødekommende overfor. Der bor allerede psykisk 

syge borgere i ejendommen ”Bananen” på Mozarts 

Plads, og de giver ikke anledning til større 

konflikter med naboer mv. 

 

Det var imidlertid først på mødet den 8. april, at 

vi blev orienteret om, at målgruppen var ændret 

til psykisk syge, som har et langvarigt og varigt 

stofmisbrug, og som kan være udadreagerende. 

 

Vi er meget bekymret over, at Socialforvaltningen 

vil placere 35 borgere med så svære problemer på 

Ellebjergvej, og vi ønsker at gøre indsigelse over 

placeringen. 
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Det skyldes først og fremmest, at der ligger en 

privat skole – Hay Skolen – som nærmeste genbo, 

kun ca. 10 meter fra det kommende botilbud. 

Lokaludvalget finder det meget utrygt, at 

skolebørn dagligt skal konfronteres med et større 

antal beboere, der vil opsøge stofhandel, og hvor 

det er sandsynligt, at stofhandlen vil blive 

trukket hen i botilbuddets umiddelbare nærhed.  

 

Der er desuden to daginstitutioner i nærområdet, 

dels Stubmøllen, en integreret institution på 

Stubmøllevej 10, ca. 50 m. fra det nye botilbud, 

dels Vuggestuen Benediktegården, ca. 150 m. fra 

Botilbuddet.  

 

Vi er en rummelig bydel, og vi tager gerne del i 

at løfte de opgaver, der er forbundet med socialt 

udsatte, også dem, der har misbrug. 

 

Vi har både skæve boliger, den særlige problematik 

omkring Renden og navnlig et stort antal almene 

boliger i Frederiksholm Karreerne, som får anvist 

et stort antal udsatte borgere. I kvarteret ved 

Stubmøllevej, hvor det planlagte botilbud kommer 

til at ligge, vil det være med Boligselskabet 3B’s 

almene boliger som nogen af de nærmeste naboer. 

 

Socialforvaltningen fortalte os, at de anvender et 

fordelingsprincip ved placering af botilbud som 

det her omhandlede. Vi har svært ved at gennemskue 

hvordan dette foregår, og vi vil gerne bede om en 

oversigt over, hvor andre tilsvarende botilbud i 

Københavns Kommune er placeret. 

 

Vi er netop blevet opmærksomme på, at 

Socialudvalget på sit møde den 24. april 2024 

godkendte en indstilling om ændring af målgruppen 

for et botilbud, placeret på Linde Allé i Vanløse 

(https://www.kk.dk/dagsordener-og-

referater/Socialudvalget/m%C3%B8de-

24042024/referat/punkt-5). 

 

Er dette en forklaring på, at Kgs. Enghave 

Lokaludvalg først i begyndelsen af april hørte om, 

https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Socialudvalget/m%C3%B8de-24042024/referat/punkt-5
https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Socialudvalget/m%C3%B8de-24042024/referat/punkt-5
https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Socialudvalget/m%C3%B8de-24042024/referat/punkt-5
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at målgruppen i forhold til hvad vi tidligere 

havde fået oplysninger om, er blevet ændret 

efterfølgende? 

 

Det er beklageligt, at vi ikke på samme måde som 

Vanløse Lokaludvalg og lokale borgere er blevet 

inddraget i forløbet meget tidligt. Vi ville gerne 

have haft indflydelse på placering, som ved en 

tidlig inddragelse kunne have været ændret til et 

af de nye boligområder i Sydhavnen. 

 

Vi håber på, at du som Socialborgmester kan se, at 

den problematik, der var årsag til bekymringen i 

Vanløse, gælder i fuldstændigt samme omfang på 

Ellebjergvej 39.  

 

Vi håber derfor, at Kgs. Enghave Lokaludvalg 

sammen med naboerne kan hjælpe med en planlægning, 

der sikrer, at der tages højde for bekymringerne i 

området. 

 

 

 

Venlig hilsen 

 

Joan Røge 

Forperson, Kgs. Enghave Lokaludvalg 


